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Dr. Szabó Sándor elnök köszöntötte a 
megjelenteket, boldog új évet kívánva. 
Az első napirendi pont a Körös-Maros 
Nemzeti Park természeti értékeiről szólt. 
Az elnök bevezetőjében ismertette a 
nemzeti park megalakulásának a törté-
netét, majd köszöntötte annak igazgató-
ját, dr. Tirják László okl. erdőmérnököt, 
a napirend előadóját. 

A nemzeti parkban meghatározóak 
a folyó menti területek, a szikes pusz-
ták, az egykori mocsárvidékek, árterek 
helyén a folyószabályozásokat követő-
en is fennmaradt természetközeli terü-
letek, valamint a löszpusztagyep- és er-
dősztyep-maradványokhoz kötődő élő-
helyek.

Az előadó érdekes, képekkel illuszt-
rált ismertető keretében bemutatta:
• a nemzeti park helyét Európa bio-

geográfiai térképén,
• jellemző élőhelyeit,
• a működési területet, kiemelten az 

Igazgatóság székhelyét, Szarvast,
• a jelentős védett területeket, mint a 

Kis-Sárrét, Bélmegyeri Fáspuszta, Má-
gor-puszta, Dévaványai-Ecsegi pusz-
ták, Kígyósi-puszta, Körös-ártér, Cse-
rebökény, kardoskúti Fehér-tó, Csa-
nádi-puszták, Maros-ártér, Tompa-
pusztai löszgyep

• a jelentősebb védett élőlényeket, 
mint a volgamenti hérics, a bókoló 
zsálya, a túzok és a földikutya.

Előadónk beszámolt az élőhely-re-
konstrukciókról, amit részben a megvá-
sárolt területeken valósítottak meg (kar-
doskúti Fehér-tó, Tompa-puszta), ezen 
belül is a visszagyepesítési programról. 
Az állattartás keretében szürkemarhát, 
bivalyt, rackajuhot nevelnek három te-
lepen. Jelentős az ökoturizmus is, láto-
gatóközpont, tanösvény támogatja ezt 
a tevékenységet. Saját termékeket is 
előállítanak, amit a nemzeti park védje-
gye fémjelez. 

Végezetül bemutatta a Maros vidé-
két és az éghajlatváltozás hatásait, amit 
a madarak élőhelyének északra tolódá-
sa is alátámaszt. 

Az előadást követően a szenior hall-
gatók több kérdést tettek fel a terület-
vásárlásról, a tudományos kutatások-
ról, a természetvédelmi célú vadászat-
ról, ezen belül is a vaddisznóról.

A következő napirendi pont a 2024. 
évi beszámoló elfogadása volt. Dudás 
Péter titkárunk részletesen ismertette az 
SzTTT múlt évi tevékenységét, ami az 
igen gazdag programnak köszönhető-
en tartalmas volt. A tagság a beszámo-
lót elfogadta.

A következő napirendi pont volt a 
2025. évi munkaterv elfogadása. Az 
előző évihez hasonlóan idén is érdekes 
események várják a tagokat, többek 
között „terepi” programok a Fertő-Han-
ság Nemzeti Parkban és Szatmár-Be-
regben. Novemberben egy föld alatti 

„virágoskert” meglátogatását tervezzük 
a Szemlő-hegyi-barlangban. Ez évben 
sem maradnak el az érdekfeszítő és kü-
lönleges előadások. A munkatervet a 
tagság elfogadta.

Ismét napirendre került Tollner 
György szobrának immár elkészítése. El-
nök úr beszámolt arról, hogy a közada-
kozás eredményes volt, és a szobrásszal 
való szerződéskötéshez a szükséges jó-
váhagyásokat beszerezte. Amennyiben 
a szobor gipsz formátumban történő 
zsűrizése sikeres lesz, a végleges szobor 
várhatóan szeptemberben elkészül. 

A tagság sok sikert kíván Mocz And-
rásnak helyettes államtitkári kinevezése 
alkalmából, és kívánja, hogy ebbéli te-
vékenysége legalább olyan eredményes 
legyen, mint amilyen eddig is volt erdő-
gazdaként. 

Ismertetésre került Schweighardt Ottó 
levele Béldi Ferenc professzor emlék-
táblájának sikeres előkészületeivel kap-
csolatban. Szóba került a támogatási 
felhívás a Szontagh Pálra és Pagony 
Hubertre történő megemlékezésre. 

Utolsó napirendként, mint mindig, 
Schmotzer András köszöntötte a szüle-
tés- és névnaposokat. 

Az ülés baráti beszélgetéssel zárult, 
és sajnálattal jelenthetem, hogy megfe-
lelő számú partner hiánya miatt a szo-
kott tarokkparti elmaradt.

Szöveg: Gerely Ferenc
Kép: Tarjáni Antal

Vendégünk volt a Körös-
Maros Nemzeti Park
Az Országos Erdészeti Egyesület Szeniorok és Tiszteletbeli Tagok Tanácsa 2025. 
évi első rendezvényét február 6-án tartotta az Agrárminisztérium Erdőrendezési 
Főosztályának a tanácstermében.

Dr. Tirják László igazgató (KMNPI)
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